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Holland 2017-2021 

 

 

6a.  Voordracht Europastrategie Noord-Holland 2017-2021 

De voorzitter licht het agendapunt toe en geeft als eerste het woord aan mevrouw Rommel namens 

het COE (Coördinatie Overleg Europa). 

 

Mevrouw Rommel (VVD) schetst kort de wijze waarop de Europastrategie is opgesteld, als aanvulling 

op andere initiatieven zoals de Randstadstrategie Europa. De voorliggende voordracht bevat de 

provinciale strategie. Deze wordt besproken in alle commissies om voor alle portefeuilles 

aanvullingen te verzamelen en draagvlak te creëren. Ze is benieuwd naar het advies van de 

commissie NLM over de onderwerpen in de NLM-portefeuille. 

 

COMMISSIEBEHANDELING 

Mevrouw Van Langen (VVD) kan instemmen met de voorgestelde strategie. Ze benadrukt voor de 

landbouw het belang van glasvezel en breedband voor allerlei toepassingen. 

 

Mevrouw Weemhoff (D66) steunt de hoge prioriteit die landbouw heeft, maar wil ook aandacht voor 

toekomstbestendigheid en bodemkwaliteitsmonitoring. Het COE is met de ambities voor de langere 

termijn op de goede weg. D66 wil in de landschapslogica niet alleen het NNN in kaart brengen, maar 

ook de bufferzones, de groene mal van de stad en het productielandschap. Voor de toekomst van de 

agrariërs is duidelijkheid over locaties voor productie van voedsel van belang. Hierbij moet ook de 

circulaire economie worden meegenomen. Dit zijn voor D66 essentiële punten voor de 

Europastrategie. 

 

Mevrouw Jellema (PvdA) mist de inzet op duurzame landbouw en milieu als speerpunt. De 

uitdagingen zijn bekend. Ook ziet ze graag een visie op de verhouding van Europa tot rest van de 

wereld, gezien de meest recente ontwikkelingen als de Brexit en de nieuwe Amerikaanse president. 

 

Mevrouw Koning (CDA) maakt het COE complimenten voor de goede strategie. Ze wil bij de regionale 

economie, land- en tuinbouw een verbreding van de ambities voor de lange termijn op p.8 naar land- 

en tuinbouw en zaadveredeling. Ze uit haar zorg over de toenemende bureaucratie en vraagt 

hiervoor aandacht in de strategie. Subsidiegeld moet niet grotendeels opgaan aan administratie. 

 

De heer Van der Sluijs (PVV) ziet gezien zijn deelname aan het COE af van een reactie. 

 

Mevrouw De Groot (SP) wil aan de ambities in de Europastrategie biologische agrofoodclustering 

toevoegen. Dit is niet alleen milieuvriendelijker, diervriendelijker en beter voor de gezondheid van 

mensen, maar is ook goed voor de economische positie van boeren. Ze pleit voor het binnenhalen 

van veel Europese subsidies voor biologische landbouw en agrarisch natuurbeheer om zo de 

ontwikkeling van natuur en biodiversiteit verder te stimuleren. Indien nodig zal de SP op deze punten 

moties of amendementen indienen in PS. Mevrouw De Groot vindt het merkwaardig dat vergroening 

als speerpunt wordt gekozen, omdat dit al sinds 2014 verplicht is voor de basisbetaling en vraagt 

waarom het COE in Den Haag lobbyt voor de fosfaatregeling. De SP vindt dat de Europastrategie veel 

vaagtaal bevat. 

 

De heer Kramer (GroenLinks) sluit zich aan bij de bijdrage van D66 en wil dat duurzaamheid veel 

centraler staat in de Europastrategie. Het is een rode lijn die te weinig terug te vinden is. De 

provincie heeft enkele Randstad-Europathema’s vastgesteld, die niet terugkomen in de voorliggende 

voordracht. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) is sceptisch over het nut van lobbyen in Europa, maar erkent de 

meerwaarde van Europese maatregelen. Ze vraagt wat de insteek van de Europastrategie is en sluit 

zich aan bij de oproep om duurzaamheid centraal te stellen. Verduurzaming van de landbouw is 

onvoldoende verankerd in dit document en ze is benieuwd wat de coalitiepartijen vinden van het 

behoud van de niet-duurzame derogatieregeling. De PvdD mist in de Europastrategie het belangrijke 

punt "klimaatverandering", bij uitstek een onderwerp om landelijk en internationaal op te pakken. 

 

De heer Klein (CU/SGP) kan zich vinden in de Noord-Hollandse speerpunten van de Europastrategie. 

Hij vraagt waarop de lobby voor de fosfaatregeling is gericht. De CU/SGP wil de fosfaatproductie 



terugbrengen en is blij met de afspraken die daarover met de staatssecretaris zijn gemaakt. In de 

lobby moet onderscheid worden gemaakt tussen grondgebonden en niet-grondgebonden boeren.  

 

De heer Bouberg Wilson (ONH) wil dat Noord-Hollandse speerpunten onder de aandacht worden 

gebracht en dat de Europastrategie bestaande afspraken, bijvoorbeeld in de Randstadregio en IPO, 

versterkt. Hij mist duurzaamheid, energietransitie en het belasten van het milieu. 

 

De heer Pieterman (50PLUS) kan zich vinden in de voorgestelde Europastrategie. 

 

De heer Bond (ged.) hoort veel aanvullingen die het COE kan meenemen in de strategie. Hij legt uit 

dat de rol van GS een andere is. Zo heeft hij in het rondetafelgesprek in de Tweede Kamer gepleit 

voor het uitzonderen van de grondgebonden bedrijven van derogatie, omdat Noord-Holland geen 

mestprobleem heeft. In IPO-verband zitten acht van de twaalf provincies op dezelfde lijn, hetgeen 

effect heeft op de lobby in Brussel voor de langere termijn. In Europa is het een kwestie van lange 

adem. De Europastrategie loopt langer dan deze collegeperiode. Deze wordt halverwege geëvalueerd 

en geactualiseerd. 

De prioriteiten van Noord-Holland in het gemeenschappelijk landbouwbeleid (GLB) zijn milieu, 

energie, klimaat, biodiversiteit, circulaire economie, ketenversterking, dierenwelzijn, 

voedselveiligheid en -zekerheid. De ambitie van Noord-Holland voor vergroening is dus helder. Het is 

jammer dat de PvdD niet tevreden is met de antwoorden, omdat ook blauwe doelen uit de 

Kaderrichtlijn Water zijn benoemd, inclusief klimaat, biodiversiteit en dierenwelzijn. 

De lobby voor de Randstadstrategie betreft andere onderwerpen dan de Noord-Hollandse 

Europastrategie. De provincie pakt die onderwerpen op een ander niveau op. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) is niet geheel gerustgesteld, omdat voor de Kaderrichtlijn Water 

wordt gepleit voor versoepeling van de normen. Ze vraagt wat de inzet van GS is in de lobby. 

 

De heer Bond (ged.) is blij dat de PvdD de lijn van GS wel begrijpt. De Kaderrichtlijn Water wordt met 

de waterschappen en het IPO opgepakt, maar staat op gespannen voet met het mestbeleid. De 

verantwoordelijkheid hiervoor ligt vervolgens bij het Rijk. De provincie lobbyt vanuit IPO-verband en 

met de waterschappen voor doelen in het GLB en in POP3, maar vanuit de eigen rol. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) vraagt wat de meerwaarde van de Noord-Holland-strategie dan is. 

 

De heer Bond (ged.) benadrukt dat deze strategie op andere onderwerpen ziet dan de 

Randstadstrategie of de inzet vanuit IPO. Er is een rode draad in duurzaamheid, circulaire economie, 

kennis over vergroening, et cetera. Er zijn verschillende lobby's omdat de verantwoordelijkheid op 

verschillende niveaus ligt.  

GS steunen het pleidooi tegen te veel bureaucratie en hebben kritiek geuit op het feit dat 

bijvoorbeeld EFRO- of POP-gelden voor een groot deel daaraan worden besteed. GS hebben 

voorgesteld om goed gedrag te belonen. 

 

Mevrouw Weemhoff (D66) vraagt op welke van de drie lobby's de beperkte capaciteit wordt 

ingezet. 

 

De heer Bond (ged.) verwijst naar de piramide in het document, met onder andere de afspraken in 

Randstadverband. Dat zijn andere onderwerpen dan die Noord-Holland oppakt, juist om te 

voorkomen dat dingen dubbel worden gedaan. Er is een goede afstemming in gekozen onderwerpen 

en de partij die ze oppakt. 

 

Mevrouw Weemhoff (D66) vraagt of Noord-Hollandse ambtenaren zich alleen inzetten voor 

de Noord-Hollandse lobby. 

 

De heer Bond (ged.) vult aan dat dit niet geldt qua input, maar wel qua rolverdeling. Die wordt vooral 

regionaal ingevuld, omdat een regionale aanpak in Europa het meeste effect heeft. 

De andere onderwerpen die door de commissieleden zijn genoemd zijn aanvullingen op de 

Europastrategie. 

 

Mevrouw Rommel (VVD) neemt de suggesties mee en wacht de inbreng uit de andere commissies af. 

 

De voorzitter concludeert dat de Voordracht Europastrategie Noord-Holland 2017-2021 wordt 

doorgeleid naar PS van 6 februari 2017. 



 


